
PR OTO K ó  NrXLVI/2022 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 29 grudnia 2022 r. 

XLVI/2022 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin. 

Godzina rozpoczęcia - 09.00 
Godzina zakończenia - 11.28 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji 	 14 

Ad.!. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
o godz. 09.00 otwarcia XLVI/2022 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady 
Gminy Swidwin - Pani Anna Olejniczak. 

Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych 
gości: 
- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Swidwin 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zast ępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Sekretarza Gminy Swidwin; Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Dyrektor Centrum Us ług Społecznych w Gminie Swidwin 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik Srodowiskowego Domu Samopomocy w 

Klępczewie 

Następnie Przewodnicząca Rady dokonała sprawdzenia obecno ści radnych. 
Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca stwierdzi ła prawomocno ść  obrad. 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr I do niniejszego protoko łu. 
Nieobecni radni: Jan Kulikowski. 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z ostatniej sesji Rady 
Gminy Swidwin z dnia 29.11.2022 r. nie zostanie przez Przewodnicz ącą  podpisany, ponieważ  jest 
niekompletny, dlatego zaproponowa ła odrzucenie zatwierdzenia tego protoko łu i na kolejnej sesji 
radni przystąpią  do jego zatwierdzenia nast ępnie zarządzi ła głosowanie. 

PRZERWA TECHNICZNA 09.08-09.20 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w przerwie zosta ły wyjaśnione 
wątpliwości i radni w głosowaniu jawnym zagłosowali za odrzuceniem zatwierdzenia protoko łu. 



Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, te porządek obrad podany był  
w zawiadomieniach i zaproszeniach na Sesj ę . Przewodnicząca zaproponowa ła wprowadzenie do 
przedstawionego porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwa ły w sprawie przyj ęcia 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Świdwin. 
Przewodnicząca wyjaśniła, że projekt tego regulaminu zatwierdzono uchwa łą  na poprzedniej sesji 
Rady Gminy i niezwłocznie został  on przesłany do zaakceptowania i zaopiniowania przez organ 
regulacyjny. Do Rady Gminy wp łynęło postanowienie w sprawie pozytywnej opinii do projektu 
zmiany regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin. 
Organ regulacyjny nie wniósł  żadnych uwag do przedstawionego projektu regulaminu, wi ęc żeby 
nie przedłużać  w nieskończoność  odpowiedzi dla prokuratora, który zausterkowa ł  poprzedni 
regulamin Przewodnicz ąca zaproponowała żeby zatwierdzony przez organ regulacyjny projekt 
regulaminu przyj ąć  już  na dzisiejszej sesji, aby niezwłocznie przes łać  do prokuratury już  
poprawiony regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin. 
Następnie Przewodnicząca zarządziła głosowanie imienne w sprawie wprowadzenia do porz ądku 
obrad projektu uchwały w sprawie przyj ęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Świdwin. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został  jednogłośnie wprowadzony do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała zmieniony porządek obrad. 

Porzadek Dosiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Projekt budżetu Gminy Świdwin na 2023 r. 
5. Informacje Przewodniczących Komisji i Przewodnicz ącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Czas dla samorządów. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Podjęcie uchwał : 

1) w sprawie przystąpienia Gminy Świdwin do związku powiatowo-gminnego pod nazwą  
„Związek Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej" i przyj ęcia jego statutu, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu w obrębie Przybysław na 
rzecz ENERGA-OPERATOR S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie, 

3) w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w pi ątki i soboty przez rolników i 
ich domowników na terenie Gminy Świdwin oraz wprowadzenia regulaminu okre ślającego 
zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników, 

4) w sprawie ustalenia dop łaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  na terenie Gminy 
Świdwin, 

5) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Świdwin na lata 
2023-2025, 

6) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2022, 
7) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świdwin na rok 2023: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej 
b) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady 
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c) odczytanie opinii w sprawie projektu bud żetu przedstawionej przez 
przewodniczącego komisji budżetowej 

d) odczytanie opinii regionalnej izby obrachunkowej o projekcie uchwa ły 
budżetowej oraz o wieloletniej prognozie finansowej 

e) dyskusja nad projektem uchwa ły budżetowej 
f) głosowanie nad uchwałą  budżetową . 

8) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świdwin na lata 2023-
2027, 

9) w sprawie przyj ęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Świdwin. 

11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

Ad. 4. PROJEKT BUDŻETU GMINY ŚWIDWIN NA 2023 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Skarbnik Gminy 
Panią  Renatę  Kamińską . 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska poinformowała, że na podstawie art. 18 ust. 2 ppkt 4 
ustawy o samorządzie gminnym przed łożony został  projekt budżetu Gminy Swidwin na 2023 r. 
wprowadzony zarządzeniem Wójta Gminy Swidwin Nr SKG/77/2022 z dnia 14.11.2022 r. Projekt 
budżetu został  przedłożony Regionalnej Izbie Obrachunkowej w celu zaopiniowania oraz 
przedstawiony Radzie Gminy Swidwin. 
W ogólnym zarysie bud żet gminy jest rocznym planem finansowo-rzeczowym w którym 
przewiduje si ę  dochody, wydatki oraz przychody bud żetu, jak i rozchody bud żetu. Realne 
osiągnięcie dochodów determinuje mo żliwość  realizacji zadań  i dokonywania wydatków 
bieżących, maj ątkowych oraz sp łatę  wcześniej zaciągniętych zobowiązań . Na 2023 rok prognozę  
dochodów Gminy Swidwin dokonano w podzia łach merytorycznych, a nast ępnie sklasyfikowano 
w podziały wymagane ustawowo. Podzia ł  merytoryczny zosta ł  sporządzony za pomoc ą  
paragrafów klasyfikacji bud żetowej i obj ął  dochody budżetowe i maj ątkowe. Dochody bie żące 
prognozowano w podziale na wp ływy z podatku dochodowego od osób fizycznych - zaplanowana 
kwota to 3.101.608 z ł, dochody z tytu łu udziału we wpływach podatku dochodowego od osób 
prawnych w kwocie 337.377 É. Subwencj ę  ogólną  zaplanowano na kwotę  8.041.466 zł . Dotacje i 
środki przeznaczone na cele bie żące 6.518.957,71 z ł  oraz pozosta łe dochody w wysoko ści 
8.642.904,29 zł  to są  m.in. podatki i op łaty lokalne, wpływy z tytu łu usług, odsetki od środków na 
rachunkach bankowych. W tej kwocie mie ści się  tek podatek od nieruchomo ści w kwocie 
3.850.000 É. Dochody maj ątkowe prognozowano w podziale na: dochody ze sprzeda ży majątku 
planowana kwota to 605.000,51 É. Dotacje i środki przeznaczone na inwestycje to kwota 
12.147.012,49 zł . Opracowany plan po stronie dochodów zamyka si ę  kwotą  39.394.326 zł, w tym 
dochody bieżące 26.642.313 z ł, a dochody maj ątkowe 12.752.013 A. Natomiast prognozy 
wydatków budżetu gminy dokonano w podziale na kategorie wydatków bie żących i wydatków 
maj ątkowych. Wydatki bie żące prognozowano w podziale na wynagrodzenia i sk ładki od nich 
naliczane kwota 14.213.185,16 z ł, wydatki w ramach zadań  statutowych 3.751.262 z ł, wydatki na 
poręczenia i gwarancje 30.281,40 z ł , świadczenia na rzecz osób fizycznych 4.713.987,17 z ł , 
wydatki związane z obsługą  zadłużenia w tym odsetki 153.000 A. Wydatki maj ątkowe obejmuj ą  
przede wszystkim przedsi ęwzięcia inwestycyjne, które uj ęto w załączniku nr 2 do wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Swidwin na lata 2023-2027. Wydatki zaplanowano w wysoko ści 
13.098.114 A. Z najwa żniejszych inwestycji planowanych na rok 2023 to inwestycja przebudowy 
mostu na rzece Redze wraz z remontem drogi w miejscowo ści Cieszeniewo kwota 1.943.441 z ł  
(realizacja tej inwestycji 2022-2023), inwestycja budowy świetlicy w miejscowości Smardzko - 



970.804 zł  (realizacja 2022-2023) na rok 2023 zaplanowana kwota to 750.000 zł, budowa świetlicy 
w miejscowości Bierzwnica (realizacja w latach za 2022-2023) planowana kwota to 958.770 É. 
Następne zadanie to poprawa infrastruktury drogowej poprzez przebudow ę  dróg między innymi 
w miejscowo ści Stary Przybysław, Cieszeniewo, Kluczkowo, Bierzwnica, Bystrzyna i 
Berkanowo, uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej między innymi w miejscowości 
Przymiarki, Krosino, Swidwinek, Stary Przybys ław, realizacja ostatniego etapu us ług 
utworzonych przez CUS okres wydatkowania i realizacji 2021-2023 planowana kwota na 2023 r. 
to 545.849,71 É. Ogółem plan wydatków ustalony zosta ł  w kwocie 41.109.476 zł, gdzie wydatki 
bieżące to kwota 28.011.362 zł, a wydatki maj ątkowe 13.098.114 É. Oprócz przedsi ęwzięć  
przewidzianych w WPF zaplanowano niezbędne wydatki takie jak dotacje celowe dla podmiotów 
nie należących do sektora finansów publicznych w wysoko ści 156.400 É. Ustalono dotację  
podmiotową  dla instytucji kultury i punktów przedszkolnych w wysoko ści 575.000 zł. Dokonano 
wyodrębnienia wydatków w ramach funduszu so łeckiego na kwotę  53 6.943,60 zł. Wynik budżetu 
w prognozowanym okresie jest ściśle powiązany z przyj ętymi założeniami do prognozy dochodów 
i wydatków. W związku z wydatkami na 2023 r. zaplanowano deficyt bud żetu w wysokości 
1.715.150 zł  który zostanie pokryty wolnymi środkami wysokości 1.519.150 zł  oraz nadwyżką  z 
lat ubiegłych w wysoko ści 196.000 zł. Zwiększone wydatki roku 2023 powiązane są  ze wzrostem 
cen energii, ogrzewania, wzrostem p łacy minimalnej oraz zakładaną  inflacj ą. Natomiast w okresie 
objętym prognozą  planuję  się  pozyskać  przychody w wysokości 600.000 zł  i to jest na pokrycie 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Na dzień  1.01.2022 r. kwota zadłużenia wpływająca na 
kształtowanie się  wskaźnika faktycznej obsługi zadłużenia wynikaj ącego z emisji obligacji wynosi 
2.400.000 zł, spłata przewidziana w 2022 r. wyniesie 600.000 z ł. Stan zadłużenia na 01.01.2023 
r. wyniesie 1.800.000 A. 
Na zakończenie Pani Skarbnik powiedzia ła, że przedstawi ła ogólny zarys propozycji projektu 
budżetu na rok 2023, a szczegółowe prace nad budżetem odbywały się  na posiedzeniach komisji 
budżetowej i pozostałych komisjach rady gminy. Regionalna Izba Obrachunkowa sprawuj ąca 
nadzór nad jednostkami samorządu pozytywnie oceniła projekt budżetu gminy na 2023 r., jak 
wieloletnią  prognozę  finansową  na lata 2023-2027. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że dyskusja nad projektem 
uchwały budżetowej przewidziana jest w punkcie 10 porz ądku obrad. 

Ad. S. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pan Robert Rozmus - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja obradowa ła w dniu 01.12.2022 r. 
Głównym tematem posiedzenia Komisji było dokonanie analizy projektu bud żetu Gminy świdwin 
na 2023 r. 

Pani Iwona Piotrowicz - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ła, że w okresie międzysesyjnym komisja 
obradowała w dniu 01. 12.2022 r. Na posiedzeniu Komisja analizowa ła projekt budżetu gminy na 
2023 rok. 

Pan Antoni Giluk - Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja 
spotkała się  dwukrotnie. W dniu 08.12.2022 r. porządkiem posiedzenia była ocena realizacji 
inwestycji w 2022 r. oraz plan inwestycyjny na 2023 r., analiza i opinia projektu bud żetu Gminy 
Świdwin na rok 2023 i opracowanie planu pracy komisji na 2023 r. Na drugim posiedzeniu 
komisja spotkała się  w dniu 14.12.2022 r. po posiedzeniu komisji łączonych i w dalszym ci ągu 
opiniowała projekt budżetu na 2023 r. 
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Pani Halina Cybul - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinfonnowała, że w dniu 12.12.2022 
r. Komisja Rewizyjna analizowa ła projekt budżetu gminy na 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
rada gminy obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 14.12.2022 r., na którym omawiano 
projekt budżetu Gminy Świdwin na 2023 r. oraz przedstawione zosta ły projekty uchwał  na 
dzisiejszą  sesję . 

Ad. 6. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pan Sebastian Basiejko - 
Sekretarz Gminy oraz Pan Kazimierz Lechocki - Wójt Gminy Swidwin. 

Pan Sebastian Basiejko - Sekretarz Gminy Świdwin przedstawił  informacj ę  z działalności 
Referatu Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin w okresie mi ędzy sesjami: 

- organizacja dowozu pensjonariuszy do SDS w K łępczewie 
- organizacja dowozu uczniów do Zespo łu Placówek Specjalnych w S ławoborzu 

i w Świdwinie; nastąpiła krótka przerwa w dowozie ze wzgl ędu na awarie aut 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie, świetlic gminnych 
- bieżąca realizacja i obs ługa funduszy sołeckich; wszystkie fundusze praktycznie zosta ły 

rozliczone w całości 
- zrealizowano i rozliczono granty so łeckie w Lekowie i Cieszynie; były drobne kłopoty z 

grantem sołeckim w Cieszynie; ostatecznie uda ło się  go zrealizować  i rozliczyć; grant 
zaplanowany na kwotę  18.076 zł  kosztował  26.454,58 zł; była to budowa boiska do piłid 
siatkowej w miejscowości Cieszyno 

- zrealizowano zadania dofinansowane przez Urz ąd Marszałkowski Województwa 
Zachodniopomorskiego pod nazwą  modernizacja bazy sportowej; by ło to wyposażenie 
siłowni napowietrznej w miejscowo ści Cieszeniewo; koszt ca łkowity 60.000 zł  z czego 
dofinansowanie 50%, czyli 30.000 zł  

- bieżąca współpraca ze szkołami: 
- sporządzono sprawozdania z rządowego programu Poznaj Polsk ę  
- do 8.12. trwała realizacja zaj ęć  z nauki pływania dla dzieci klas I-III z terenu gminy 

Świdwin w ramach programu „Umiem p ływać  2022"; 
- złożono wniosek do Wojewody Zachodniopomorskiego o zasilenie ze środków Funduszu 

Pomocy 
- złożono wniosek do Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich na realizacj ę  zadania pod nazwą  

„Festiwal S łoika" konkurs i warsztaty folklorystyczne; 
W tym roku można było aplikować  o środki w zmienionej formule, a więc wszelkie 
imprezy które są  finansowane przez KSOW muszą  odbywać  się  na terenie zamkniętym. 
W tym roku zaplanowano imprez ę  na hali w Lekowie pod nazwą  „Festiwal słoika". 
Wniosek na kwotę  25.000 zł  został  złożony z czego dofinansowanie planowane jest na 
20.000 zł, wkład własny 5.000 zł . 

- złożono wniosek do Ministerstwa Sportu na realizacj ę  zadania z powszechnej nauki 
pływania na rok 2023 na łączną  kwotę  28.800 zł, w tym jest wkład własny 50% 

- podpisano umowę  o świadczenie usług publicznych w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego pomiędzy Gminą  Świdwin a Przedsiębiorstwem Komunikacji Samochodowej 
Złocieniec na liniach gminnych, w tym również  dowóz uczniów do szkół  podstawowych, 
a więc transport bez zak łóceń  będzie funkcjonował  z dniem 02.01 przez cały rok; umowa 



została podpisana na 10 lat, a dofinansowanie wojewody zawsze obejmuje jeden rok 
budżetowy 

- Gmina Świdwin otrzymała dopłatę  Wojewody na 2023 r. na 13 linii funkcjonuj ących na 
terenie Gminy Swidwin 

- organizowano wydarzenia sportowe i kulturalne na terenie gminy: 
- Powiatowy konkurs plastyczny „Idą  święta" 
- Mikołajkowy Turniej Pi łki Nożnej we współudziale z klubem „Ayatar" Lekowo i 

KGW w Lekowie 
- wydarzenia związane ze świętami Bożego Narodzenia. 

Wójt Gminy Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z dzia łalności Komendanta 
Straży Gminnej w okresie między sesjami: 

Straż  Gminna w okresie między sesjami realizowa ła zadania związane ze sprawowaniem nadzoru 
nad ładem, porządkiem i bezpieczeństwem publicznym na terenie gminy Świdwin. Kontynuowała 
współpracę  z Komendą  Powiatową  Policji w Swidwinie, z dzielnicowymi w celu realizacji zadań  
mających na celu poprawę  ładu, porządku, bezpieczeństwa publicznego. Oprócz dzia łań  
statutowych brała również  czynny udział  w akcji „Choinka 2022" organizowanej przez stra ż  leśną  
Nadleśnictwa Swidwin, w akcji „Poszukiwani" prowadzonej przez Komend ę  Powiatową  Policji 
w Swidwiie. Straż  Gminna uczestniczyła również  w posiedzeniach grup roboczych do procedury 
Niebieskiej Karty. W związku z okresem zimowym odwiedzała również  wspólnie z dzielnicowymi 
oraz pracownikami CUS osoby bezdomne, starsze, zagro żone zimą, osoby mieszkające w 
budynkach zagrażających życiu i zdrowiu. Osoby, które wyrazi ły zgodę  transportowano do 
ośrodków dla osób bezdomnych. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informację  z działalności Referatu Inwestycji i 
Zamówień  Publicznych UG Świdwin w okresie między sesjami: 

- trwaj ą  prace budowlane związane z inwestycj ą  polegającą  na budowie świetlic wiejskich 
w Smardzku i Bierzwnicy 

- w dniu 12.12.br. wydana zosta ła decyzja udzielaj ąca pozwolenia wodnoprawnego dla 
inwestycji polegającej na rozbiórce starego i budowie nowego mostu na rzece Redze; w 
styczniu przyszłego roku planowane jest zako ńczenie prac projektowych; Wójt doda ł, że 
ta decyzja bardzo mocno wstrzymywa ła inwestycj ę, której bieg został  nadany ponad 2 lata 
temu. 

- w dniu 21.12.br. nastąpił  odbiór końcowy inwestycji polegaj ącej na budowie sieci 
kanalizacji sanitarnej z Starym Przybys ławiu; wykonawca odmówił  podpisania, stąd 
nastąpił  odbiór jednostronny; jest to odbiór w pe łni zgodny z prawem; w dniu wczorajszym 
w miejscowości Stary Przybysław odbyło się  spotkanie z mieszkańcami i zostały 
przedstawione zasady przyłączania mieszkańców do tej sieci 

- w dniu 27.12.br. nastąpił  wybór najkorzystniejszej oferty dla zamówienia polegaj ącego na 
dożywianiu uczniów szkół  podstawowych; najkorzystniejsza oferta zosta ła złożona przez 
finnę  Polfood Seryice z Koszalina; cena jednostkowa posi łku wynosi 9 zł  brutto 

- w dniu 28.12.br. zostało złożone oświadczenie odbiorcy uprawnionego w zakresie 
zamrożenia cen energii dla obiektów stanowi ących własność  gminy Swidwin; takie samo 
oświadczenie dla oświetlenia ulicznego zostało przesłane w dniu 30.11 

- na prośbę  Urzędu Marszałkowskiego wysłane zostały dokumenty uzupełniające 
rozliczenia do projektu Pomorze Zachodnie Bezpieczna Edukacja, w ramach którego 
zakupione zostały w 2020 roku środki ochrony osobistej, sprzęt, środki utrzymania 
czystości i dezynfekcji zwi ązane z walką  Coyid-19 
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- udzielono dodatkowych wyjaśnień  do wniosku o przyznanie pomocy dla operacji typu 
gospodarka wodno- ściekowa w ramach poddziałania wsparcie inwestycji zwi ązanych z 
tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudow ą  wszystkich rodzajów małej infrastruktury w tym 
inwestycji w energię  odnawialną  i oszczędzania energii; jest to obj ęte programem Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 który zosta ł  złożony w Urzędzie Marszałkowskim 
7.06.br. tytuł  operacji: Budowa stacji uzdatniania wody z uj ęciem zasilaj ącym 
miejscowość  Rusinowo, Bełtno i Osowo oraz budowa sieci wodoci ągowej z przyłączami 
w miejscowości Osowo 

- przygotowany zosta ł  wniosek o dofinansowanie w ramach naboru ofert w konkursie edycji 
2023 programu wieloletniego Semor+ na lata 2021-2025 na utworzenie Klubu Senior+ w 
Łąkowie; w ramach tych środków planuje się  wyremontować  ostatnią  już  świetlicę  na 
terenie gminy Swidwin, która nie by ła remontowana 

Wójt Pan Kazimierz Lechoeki przedstawił  informacj ę  z działalności Referatu Rolnego, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Nieruchomo ściami UG Świdwin w okresie między 
sesjami: 

- w dniu 28.12.br. podpisano umowy dzierżawy ogródków działkowych w miejscowości 
Bierzwnica (2 dzia łki) i Krosino (2 działki), a także nieruchomo ści rolnej położonej w 
miejscowości Rusinowo; Rada Gminy Świdwin na poprzedniej sesji wyrazi ła zgodę  na 
zawarcie umów z dotychczasowymi dzier żawcami w trybie bezprzetargowym 

- w dniu 9.1 2.br. podpisana zosta ła umowa najmu budynku murowanego o powierzchni 
13,69 m2  posadowionego na działce 18/5 obręb Klępczewo z przeznaczeniem na 
składowanie, magazynowanie opału 

- pracownicy referatu odpowiedzialni s ą  za przyjmowanie wniosków o wypłatę  rekompensat 
dla przedsiębiorstw energetycznych w tym tak że wspólnot i spółdzielni mieszkaniowych 
które ustali ły cenę  wytwarzania ciepła z rekompensatą; dotąd wpłynęły dwa wnioski o 
wypłatę  rekompensaty za miesi ąc październik i listopad; rekompensaty przys ługiwać  będą  
do kwietnia 2023 roku 

- w dalszym ciągu swoje działania informacyjne i doradcze prowadzi Gminny Punkt 
Konsultacyjno-Informacyjny w ramach Programu priorytetowego „Czyste Powietrze"; 
punkt informuje także o możliwości skorzystania z innych programów NFOSiGW na 
wymianę  źródeł  ciepła w zależności od rodzaju nieruchomości, która ma zostać  objęta 
wnioskiem 

- nadal przyjmowane s ą  deklaracje dotyczące źródeł  ciepła i spalania paliw; trwa 
weryfikacja nieruchomo ści, których właściciele dotąd nie złożyli deklaracji; adresy bez 
deklaracji porównywane są  z danymi pochodzącymi z deklaracji dot. odbioru nieczysto ści 
stałych 

- opracowywane i zawierane s ą  umowy użyczenia na nieruchomo ści wykorzystywane przez 
OSP na realizacj ę  zadań  statutowych 

- wydano decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  
przedsięwzięcia: 
- budowa farmy fotowoltaicznej o mocy do 9 MW wraz z niezb ędną  iiastrukturą  

techniczną  na działkach o nr ewidencyjnych 112/2 i 252/5 w obrębie Bełtno 
- budowa elektrowni fotowoltaicznej o mocy do 150 MW wraz z niezb ędną  

infrastrukturą  towarzyszącą  w miejscowościach Krosino i Bystrzyna 
- retencja korytowa - Program Nawodnie ń  Rolniczych w ramach przeciwdzia łania 

skutkom suszy na terenie dzia łania Zarządu Zlewni w Gryficach część  nr 7—umorzenie 
postepowania na wniosek inwestora 

- wszczęto następujące postępowania o wydanie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia: 



- przebudowa drogi gminnej na dz. nr 93 miejscowo ści Kluczkowo obręb Kluczkowo 
- budowa farmy fotowoltaicznej zlokalizowanej na cz ęści dz. nr 75/2, 130 w obrębie 

Sława 
- budowa farmy fotowoltaicznej zlokalizowanej na dz. nr 68, 81 w obr ębie Lekowo 
- budowa do 10 farm fotowoltaicznych o łącznej mocy do 10 MW wraz z niezb ędną  

infrastrukturą  techniczną  na działkach o nr ewidencyjnych 112/10, 112/12, 112/24 
obręb Kluczkowo 

- z uwagi na wciąż  nierozstrzygnięty przetarg dotyczący odbioru odpadów komunalnych z 
nieruchomości zamieszkałych, Gmina Swidwin podpisała umowę  z wolnej ręki z 
Międzygminnym Przedsiębiorstwem Gospodarki Odpadami w Wardyniu Górnym na 
okres jednego miesiąca 

- Instytut Morski Uniwersytetu Morskiego w Gdyni przeprowadzi ł  badania kontrolne 
działania promieniowania elektromagnetycznego Stacji Radaru Meteorologicznego 
zlokalizowanego na terenie lotniska w Swidwinie; mieszka ńcy Niemierzyna, którzy 
zgłosili swoje posesje celem przeprowadzenia bada ń  mogą  zapoznać  się  z wynikami w 
pokoju nr 48; nie wykazano wyst ępowania promieniowania o warto ściach wyższych od 
dopuszczalnych 

- w wyniku zapytania ofertowego dot. opieki nad zwierz ętami w schronisku dla bezdomnych 
zwierząt wybrano Schronisko Dla Bezdomnych Zwierząt Sp. z o. o. ; do tej pory gmina 
miała podpisaną  umowę  z Fundacją  Zawsze Razem w Trzciance, do której nale żało także 
schronisko w Choszcznie, które teraz od łączyło się  od Trzcianki celem lepszej i bardziej 
transparentnej kontroli gmin nad schroniskiem 

- rolnicy z terenu Gminy świdwin zainteresowani usunięciem ze swoich gospodarstw folii i 
innych odpadów pochodz ących z działalności rolniczej, tj. siatki i sznurka do owijania 
balotów, opakowań  po nawozach i opakowania typu Big Bag powinni złożyć  do 20 lutego 
2023 r. ankietę  dotyccą  ilości i rodzaju odpadów przewidywanych do odbioru; 
planowany termin realizacji zadania to drugi kwarta ł  2023 roku 

- wnioski o preferencyjny zakup w ęgla składać  można do Centrum Usług Społecznych ul. 
Kościuszki 15, 78-300 Swidwin; wniosek dostępny jest na stronie internetowej Gminy 
Świdwin oraz w Centrum Us ług Społecznych; płatności za węgiel dokonać  należy w kasie 
urzędu gminy od poniedziałku do piątku w godzinach 7.30 - 13.15; odbiór węgla - Skład 
Węgla ul. Szczecińska 3 w Swidwiie od poniedziałku do piątku w godzinach 8.00-16.00; 
zgodnie z przepisami do zakupu preferencyjnego jest uprawniona osoba fizyczna w 
gospodarstwie domowym, która spe łnia warunki uprawniaj ące do dodatku węglowego; 
cena za I tonę  to 1.750,00 zł  brutto; oferowany asortyment: groszek, orzech; na dzie ń  28 
grudnia węgiel zakupiło 76 osób w łącznej ilości 91,60 ton; obecnie gmina oczekuje na 
kolejne dostawy węgla 

Ad. 7. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że usłyszała, że w dniu wczorajszym była podpisana 
umowa na świetlicę  strażacką. Radna powiedziała, że na poprzedniej sesji pyta ła Pana Wójta co z 
tym placem z tyłu, czy straż  też  dostanie na niego jakąś  umowę . Dodała, że straż  napracowała się  
na tym placu i nie chciałaby, żeby wyszło, że nie będzie on należał  do straży. 

Radna zwróciła się  z prośbą  o wykonanie wentylacji w łazience w świetlicy straży w Kłępczewie 
oraz naprawę  dachu w świetlicy. 

Radna zapytała, czy jest już  dostępny harmonogram odbioru odpadów od mieszka ńców oraz z 
nieruchomości niezamieszka łych? 
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Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że w gminie Świdwin odbywaj ą  się  obecnie różne 
planowane i nieplanowane wy łączenia prądu, a mieszkańcy o tych wyłączeniach dowiaduj ą  się  ze 
strony internetowej energetyki. Radna stwierdzi ła, że nie jest obowiązkiem mieszkańca śledzenie 
planów energetyki. Radna poprosi ła, by wystosować  pismo do energetyki, aby podpowiedzie ć  
pewne rozwiązania. Dodała, że obecnie wiele gospodarstw domowych stało się  nie tylko 
odbiorcami, ale też  producentami energii, więc dobrze byłoby, jak to jest praktykowane w innych 
krajach, gdyby mieszka ńcy w wiadomości SMS mogli otrzymywać  informacj ę  o wyłączeniach 
prądu. Energetyka mog łaby też  informować  urząd gminy o planowanych wyłączeniach, aby 
można było przekazać  infonnację  mieszkańcom, szczególnie teraz kiedy ludzie ogrzewaj ą  się  
piecami, gdzie pompy zasilane s ą  prądem. Radna dodała, że mieszkańcy którzy w poprzednim 
roku mieli wyłączenia prądu na kilka dni są  teraz trochę  zatrwożeni, bo każde wyłączenie prądu 
to jest panika, czy przypadkiem nie jest to d łuższe wyłączenie. 

Pani Iwona Piotrowicz poprosiła o zwrócenie si ę  do wojewódzkiego i powiatowego zarz ądu 
dróg, by jednostki te same w ramach swoich kompetencji kontrolowa ły i naprawiały ubytki na 
drogach, by sołtysi czy radni nie musieli wydzwania ć  do tych instytucji. 
Radna zwróci ła też  uwagę  na śmieci znajduj ące się  na poboczach dróg. Zaproponowała, by może 
w kolejnym roku do wszystkich mieszka ńców wrzucić  do skrzynki informacje o tym, jakie są  kary 
za wyrzucanie śmieci na pobocze dróg. 
Radna poprosi ła też  o postawienie kosza na by łym przystanku w Bystrzynce, bo tam ca ły czas 
ktoś  wyrzuca śmieci. 

Pani Iwona Piotrowicz poprosiła o skrócenie drogi s łużbowej odnośnie zakupu węgla. Dodała, 
że w mieście Swidwin ta droga jest krótsza, czyli kto ś  kto dostał  dodatek węglowy idzie wprost 
do kasy urzędu miasta, tam płaci za węgiel, wskazuje ile i ma t ę  drogę  skróconą. Natomiast 
mieszkańcy gminy muszą  iść  najpierw do CUS po zaświadczenie że dostali dodatek węglowy, a 
potem z tym zaświadczeniem idą  do kasy i płacą. Radna poprosi ła, że jeśli można byłoby coś  
skrócić, bo chodzi o to żeby mieszkańcy mieli prostszą  drogę. Następnie dodała, że osobiście 
sprawdziła węgiel i stwierdziła, że jest bardzo dobrej jakości. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że zgłosiły do niej mieszkanki Dąbrowy Białogardzkiej 
(przystanek za Rogalinem), które poinformowa ły że autobus nie przyjeżdża do ich miejscowości, 
chociaż  na przystanku jest informacja o tym, że autobus powinien się  tam zatrzymać, natomiast 
on już  do niego nie dojeżdża. Radna powiedziała, że chociaż  to nie jest gmina świdwin, ale żeby 
wziąć  to pod uwagę . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odniosła się  do informacji przekazanej przez 
Wójta o jednostronnym odbiorze inwestycji w Starym Przybys ławiu. Radna zadała pytanie, co 
dalej z dofinansowaniem na jakie gmina ma podpisan ą  umowę  oraz jakie skutki rodzi dla gminy 
jednostronny odbiór tej inwestycji? 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odniosła się  do remontów dróg, czyli inwestycji 
zaplanowanej w projekcie bud żetu na 2023 r. Radna poprosiła o informacje jakie konkretnie drogi 
brane są  pod uwagę, bo w projekcie budżetu wymienione są  miejscowości, a chciałaby wiedzieć  
czy będą  to wszystkie drogi, ajeżeli nie to które odcinki. Zapytała też  gdzie planowane są  lampy, 
ponieważ  na komisjach radni otrzymali informacj ę, że w ramach tej inwestycji stawiane b ędą  
również  lampy solarne, za co także podziękowała. Przewodnicząca dodała, że wreszcie gmina 
przekonała się  i będzie szła w stronę  oświetlenia z energii odnawialnej. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że otrzymała informacj ę, że Pan 
Wójt mial propozycj ę  wspólnego złożenia wniosku na realizacj ę  inwestycji remontu drogi w 
Świdwinku (przy jeziorze) tj. droga łącząca  drogę  Bierzwnica-Świdwin z drogą  wojewódzką  na 
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osiedlu wojskowym. Z tej informacji wynika, że Pan Wójt nie przyj ął  propozycji i poprosi ła o 
więcej informacji w tym temacie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że inwestycja dotycząca rozbiórki 
starego i budowy nowego mostu na rzece Redze pomi ędzy Kluczkowem a Cieszeniewem 
obejmować  ma również  remont odcinka drogi. Doda ła, że wstępnie radni mieli informację, że w 
stronę  Kluczkowa będzie to kawałek drogi aż  w kierunku byłej szkoły, a ostatnio na komisjach 
radna zrozumiała, że będzie to tylko krótki odcinek kilkaset metrów do dwóch zabudowa ń  zaraz 
za Regą. Radna poprosiła o informacj ę, z czego wynika zmiana tego planu. 
Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że radni mieli informacj ę, że firma 
AU odwołała się  od przetargu na odbiór odpadów i poprosi ła o informację, jaki jest efekt tego 
odwołania i jakie to rodzi skutki dla Gminy Swidwin. 

Ad. 8. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Lech Lipka Soltys Solectwa Berkanowo powiedział, że infrastruktura drogowa już  od 40 
lat leży mu na sercu. Zauważył, że na drodze wojewódzkiej robiony jest remont, który si ę  
ślimaczy, a kierowcy cierpi ą  na dziurach. Taka sama sytuacja jest z drogami powiatowymi, 
szczególnie na drodze w kierunku Z ąbrowa, gdzie ubytki w drodze są  o głębokości 7 cm. 
Natomiast sołtys pochwalił  prace na drogach gminnych, bo mo że to nie zadowoli wszystkich w 
stu procentach, ale dużo jest zrobionych dróg i w za łożeniach są  następne miejscowości. Sołtys 
pochwalił  działania Wójta. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odnośnie dłużącego się  remontu drogi 
wojewódzkiej powiedziała, że dotarły do niej informacje, że Pan Wójt wycofał  się  z pewnego 
porozumienia co do działek i dlatego ta inwestycja tak si ę  przedłuża. Radna poprosi ła o informacj ę  
czy taka sytuacja mia ła miejsce, a jeżeli tak, to jakie są  przyczyny i w jakim kierunku to b ędzie 
szło. 

P R Z E R W A 10.07-10.22 

Ad. 9. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na zapytanie radnej Iwony Piotrowicz odno śnie 
wyłączeń  prądu powiedział , że gmina nie ma wielkiego wpływu na energetykę. Energetyka wysyła 
informacje o planowanych wy łączeniach prądu, na pewno nie do każdego indywidualnie, ale w 
miejscach ogólnie przyj ętych ta informacja jest udost ępniana. Niemniej jednak Wójt wystąpi z 
pismem, po to żeby taka informacja dociera ła do urzędu i na pewno zostanie udost ępniona na 
stronie internetowej gminy. Trudno byłoby oczekiwać  tego, żeby trafiała ona bezpo średnio do 
każdego mieszkańca. Są  tablice ogłoszeń, sklepy i z tego co widać  to i na słupach są  informacje. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do zapytania radnej Iwony Piotrowicz odno śnie 
ubytków na drogach powiatowych poprosi ł  Sekretarza Gminy a jednocze śnie radnego 
powiatowego o interwencj ę  w tej sprawie na sesji powiatowej bądź  na komisjach. Wójt dodał, że 
krótki okres zimy odkrył  już  wiele słabości nie tylko na poboczach, ale i w asfaltach. 
Natomiast odnośnie śmieci na poboczach to jest temat, który omawiany jest bardzo cz ęsto. Już  nie 
raz wspólnie zastanawiano si ę  jak prowadzić  edukacj ę  mieszkańców. Wójt dodał, że nie rozumie 
pewnych mechanizmów które tutaj dzia łają, bo skoro nie płaci się  za wagę  odstawianych odpadów 
tylko płaci się  w formie podatku prawie że od osoby, to jaki jest sens wystawiać  odpady na 
zewnątrz. Wójt nie sądzi, że mieszkaniec, który może wyrzucić  śmieci do kosza wystawie je gdzie ś  
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przy drodze. Dodał, że jest to chyba jakie ś  uchybienie w ustawodawstwie i ma nadziej ę  że przy 
rekonstrukcji czy przebudowie tej ustawy co ś  się  zmieni i pewne grupy przedsiębiorców które są  
wyłączone z tego opodatkowania zostan ą  też  włączone i dopiero wtedy chyba dojdzie do jakiej ś  
normalności. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do zapytania radnej Iwony Piotrowicz odno śnie 
skrócenia drogi zakupu węgla Wójt powiedział, że ustawa nakłada na gminę  obowiązek 
weryfikacji tych, którzy z łożyli wniosek o dodatek węglowy i tylko tym osobom on si ę  należy. 
Wójt powiedział, że przy starcie preferencyjnej sprzeda ży węgla próbowano wspólnie z CUS, żeby 
był  dostęp do danych. Jednak urząd nie jest upoważniony do korzystania z bazy danych CUS, wi ęc 
sam nie może zweryfikować . Stąd wynika ta droga od CUS do kasy urzędu. Wójt dodał, te być  
może w innych samorządach inaczej to jest interpretowane, natomiast stanowisko radcy prawnego 
urzędu, jak i CUS jest takie, że urząd nie może mieć  dostępu do tej bazy danych, a on nie b ędzie 
upierał  się , żeby to zmienić . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na zapytanie Przewodniczącej Rady Pani Anny 
Olejniczak odno śnie jednostronnego odbioru inwestycji powiedzia ł, że umowa zezwala na 
dokonanie odbioru jednostronnego. Doda ł, że wczoraj odbyło się  już  spotkanie z mieszkańcami 
Przybysławia, zostały rozdane deklaracje i mieszkańcy zostali poinformowani o tym jakie warunki 
muszą  spełnić, czy jakie czynności należy wykonać  przed przyłączem. W spotkaniu uczestniczy ł  
Prezes R.Terlecki, jak równie ż  i kierownik R.Rozmus. Na spotkaniu wszystkie w ątpliwości 
zostały wyjaśnione, aczkolwiek była też  informacja, że jeżeli ktoś  ma jakieś  wątpliwości to żeby 
zgłaszał  się  bezpośrednio do Pana Prezesa. Wójt uspokoi ł, że to nie ma wpływu na dofinansowanie 
i na dzień  dzisiejszy nie jest ono zagrożone. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na zapytanie Przewodniczącej Rady Pani Anny 
Olejniczak odno śnie remontu dróg powiedzia ł, że nie pamięta które odcinki i jakie drogi b ędą  
remontowane. Wójt poprosi ł  o sprecyzowanie pytania i udzieli pisemnie odpowiedzi na pytanie o 
konkretnych odcinkach. Wójt powiedział, że tu być  może zachodzić  pewne niezrozumienie 
tematu, bo być  może nie jasno było to przedstawione. Dodał, że część  drogi Cieszeniewo-
Kluczkowo jest dofinansowane ze środków popegeerowskich to te 2 mln z ł, a część  łączone jest z 
Polskim Ładem, więc korzysta się  z różnych programów. Być  może te rozbieżności, czy 
niezrozumienie tematu stąd wynika. Dlatego Wójt poprosił  o sprecyzowanie pytania i odniesie si ę  
do pytania, by nie było niejasności. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do zapytania Przewodniczącej Rady Pani Anny 
Olejniczak odnośnie propozycji wspólnego remontu drogi powiedział, że podziwia przep ływ 
informacji który jest poza gminą. Przyznał, że była taka rozmowa, a nie propozycja, przy jaldm ś  
spotkaniu opłatkowo-wigilijnym, czy przy jakim ś  spotkaniu wieczornym. Wójt wyjaśnił , że mial 
przyjemność  siedzieć  kolo pana Starosty, który w pewnej chwili zapyta ł  Wójta co sądzi o tym, 
żeby dofinansować  przebudowę  drogi Świdwinek-Kluczkowo? Wójt powiedzia ł, że nie 
odpowiedział  nic na to pytanie, bo potraktowa ł  to jako rozmowę  zupełnie prywatną, a powiedział  
tylko tyle, że urząd na gminne drogi pozyska ł  12 mln. zł  i w tym musi być  wkład własny. Wójt 
stwierdził, że ta wieczorna pora to nie by ł  czas, by dochodzi ć  do tego czy gminę  będzie stać  
uczestniczyć  w tym dofinansowaniu, czy nie. Temat pozosta ł  bez odpowiedzi, czy na tak, czy na 
nie. Wójt stwierdzi ł, że była to rozmowa prywatna, której nie wyci ągałby na światło dzienne, ale 
skoro jest interpelacja to pozwoli ł  sobie to powiedzieć. Zauważył, że nie wiedział, że nawet z 
prywatnych rozmów będzie musiał  składać  sprawozdanie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do zapytania Przewodniczącej Rady Pani Anny 
Olejniczak odnośnie wycofanie się  z porozumienia powiedzia ł, że była taka sytuacja wycofania 
się  z dofinansowania czy odstępstwa, gdzie Urząd Marszałkowski wystąpił  o przekazanie 13-15 
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działek na zasadzie specustawy. Wójt wyrazi ł  Wolę  przekazania działek bez wyceny pod budow ę  
drogi wojewódzkiej. Chodzi tutaj o drog ę  Świdwin-Resko. Po czasie przysz ła do gminy wycena 
jednej działki, gdzie 1,5 h wycenione zostało na 549.000 zł. Wójt próbował  znaleźć  odpowiedź, 
co takiego w tej dzia łce musi być, żejest tak wysoko wyceniona i uzna ł, że jeżeli podtrzyma swoje 
stanowisko o przekazaniu to zostanie pos ądzony o niegospodarność  i działanie na szkodę  gminy. 
Wójt dowiedział  się , że podpisanie umowy nie jest zagrożone, jeżeli wycofa się . W związku z tym 
wycofał  się  z przekazania tej jednej dzia łki. Wójt poinformował, że jest to działka za Starym 
Przybysławiem do krzyżówki na Lekowo, pas o szeroko ści 10 m porośnięty krzakami i nie znalazł  
uzasadnienia żeby ta działka mogła aż  na tyle być  wyceniona, więc podejrzewał  różne rzeczy. 
Natomiast pozosta łe 12 działek, które były wycenione na drobne kwoty zostały przekazane. To 
nie miało żadnego wpływu, bo umowa została podpisana. Są  dookreślone terminy, prace 
przebiegają  zgodnie z harmonogramem i inwestycja nie jest zagro żona. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko odnośnie dróg powiatowych powiedzia ł, że na 
ostatniej radzie powiatu zg łoszono problem dróg powiatowych i stanu dróg w okresie gdy pada 
śnieg i po tym kiedy dziury się  odkrywają. Dodał, że jako radny nie ma pretensji do Dyrektora 
PZD tylko może mieć  do siebie pretensje jako radnego, że Powiatowy Zarząd Dróg jest 
medoszacowany, czyli środki które są  w budżecie od kilku lat są  zwiększane tylko o waloryzacj ę  
i przy cenach które gwa łtownie rosną  są  w dużej mierze niewystarczaj ące na to, żeby drogi 
utrzymać  w stanie przynajmniej poprawnym. Wniosek na kolejn ą  komisję  jest taki by 
podyskutować  w jaki sposób doposażyć  PZD i gdzie szukać  dodatkowych środków żeby można 
było te drogi utrzymać  w należytym porządku. Sekretarz dodał, że wniosek radnej także zgłosi, bo 
po przymrozkach dziury poodkrywały się  w wielu miejscach. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko odnośnie linii autobusowych powiedzia ł, że są  to linie 
na które podpisana jest umowa na dofinansowanie z Wojewodą  i te linie funkcjonują  na terenie 
Gminy świdwin, ale również  obejmują  tereny innych gmin na podstawie porozumie ń  między 
Wójtem a pozostałymi włodarzami. Dodał, żejeżeli jest przystanek na linii Niemierzyno-D ąbrowa 
Białogardzka to zostanie to sprawdzone i zwrócona b ędzie uwaga do PKS Z łocieniec. Czyli gdy 
jest miejsce wyznaczone i zgłoszone do Wojewody, to autobus musi się  zatrzymywać . 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko odnośnie kwestii umów z OSP powiedział, że ostatnio 
radny K.Kaszuba nie koniecznie zrozumia ł  intencji, bo to nie jest tak że straże umów nie maj ą  
tylko umowy które były wcześniej zawierane ze stra żami były zawierane jaki ś  czas temu i 
niekoniecznie są  zgodne z dzisiejszym prawem. W zwi ązku z tym, że jest nowy pracownik w 
Referacie Rolnym który si ę  tym zajmuje, również  porządkowane są  te sprawy. Jeżeli chodzi o 
OSP Klępczewo umowa na strażnicę  została wczoraj podpisana przez Naczelnika. Je żeli chodzi o 
teren poza OSP w Klępczewie to jest to teren gminny, wi ęc nie ma innych planów i ma on s łużyć  
OSP Kłępczewo. Ostatnio zosta ł  on ogrodzony z funduszy sołeckich więc innych planów nie ma. 
Odnośnie remontu dachu Sekretarz powiedzia ł, że zgłaszał  wykonawcy konieczno ść  poprawy 
dachu, więc jeżeli przecieki są  w dalszym ciągu to poinformuje firm ę, która tę  usługę  świadczyła. 
Odnośnie kwestii wentylacji pracownicy urz ędu podjadą  na miejsce i sprawdzą  jakie są  
możliwości techniczne, by ten problem rozwiązać . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do zapytania Przewodniczącej Rady Pani Anny 
Olejniczak odnośnie odwołania AU od przetargu powiedzia ł, że wczoraj podpisano umowę  na 
odbiór odpadów w miesi ącu styczniu z wykonawcą  wyłonionym z wolnej ręki, bo ustawa daje 
taką  możliwość . Wójt powiedzia ł, że dla niego jest też  pewna rzecz która jest niezrozumia ła, bo 
sentencja ustna, która zosta ła wyrażona przez KIO w zasadzie jest niejednoznaczna, natomiast 
obciąża Gminę  Świdwin kosztami. Chodzi o to, że firma konkurencyjna zaskar żyła wynik 
przetargu dlatego, że w polisie ubezpieczeniowej na kilka milionów nie by ło konkretnie 
wyszczególnionych działań  - polisa opiewa ła na całe zadanie. Gmina wystąpiła o pisemne 
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uzasadnienie, bo skoro po przedstawieniu polisy przez oferenta, który zosta ł  wyłoniony można 
przystąpić  do podpisania umowy to Wójt nie widzi tu swojej winy, wi ęc dlaczego ma płacić  za 
KIO. W związku z tym gmina wystąpiła do Krajowej Izby Odwo ławczej o pisemne uzasadnienie, 
które zwykle powinno być  przesłane wciągu 14 dni. Jednak te 14 dni dawno min ęły i gmina ciągle 
czeka. W związku z tym wczoraj zosta ła podpisana umowa na miesiąc czasu, bo na tyle zezwala 
prawo. Wójt dodał , że na podstawie ustnego uzasadnieniu nie potrafi oceni ć, czy ogłaszać  
ponowny przetarg, tamten unieważnić , czy dokonać  innego wyboru, innego wykonawcy - poj awia 
się  zbyt dużo pytań . Natomiast konsekwencji dla mieszkańców nie ma żadnych, dlatego że są  
harmonogramy i odpady będą  odbierane w miesiącu styczniu. 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAL 

1. Podj ęcie uchwa ły w sprawie przyst ąpienia Gminy Świdwin do zwi ązku powiatowo-
gminnego pod nazw ą  „Związek Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej" i przyj ęcia jego 
statutu. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko poinformował , że do projektu uchwały przed łożonej 
na posiedzeniu komisji łączonych załącznikiem by ł  jednolity tekst statutu zwi ązku. Jednak po 
uwadze ze strony pracowników Starostwa Powiatowego w Drawsku, jak równie ż  po konsultacji z 
panią  mecenas załącznikiem do tej uchwa ły jest oryginalny statut z 2009 r. i wszystkie zmiany, 
które na przestrzeni lat zachodzi ły, ponieważ  Walne Zgromadzenie Zwi ązku nigdy nie przyj ęło 
jednolitego statutu. Ponadto Sekretarz zg łosił  autopoprawkę , gdzie w *1 dodano pozycj ę  z 
dziennika urzędowego z 2021 r. tj. poz. 5715. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie przyst ąpienia 
Gminy Swidwin do zwi ązku powiatowo-gminnego pod nazw ą  „Związek Zachodniopomorskiej 
Strefy Centralnej" i przyj ęcia jego statutu (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 2 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XL VI/362/2022 w sprawie przystąpienia Gminy Świdwin do związku powiatowo-
gminnego pod nazwą  „Związek Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej" i przyj ęcia jego statutu 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 3 
do protokołu). 

2. Podj ęcie uchwa ły w sprawie wyra żenia zgody na ustanowienie s łużebności przesy łu w 
obrębie Przybys ław na rzecz ENERGA-OPERATOR S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddzia ł  
w Kosza łinie. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawił  projekt uchwa ły w sprawie wyra żenia 
zgody na ustanowienie s łużebności przesy łu w obrębie Przybys ław na rzecz ENERGA-
OPERATOR S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie (tre ść  uchwały stanowi załącznik 
nr 4 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XL VI/363/2022 w sprawie wyra żenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu 
w obrębie Przybys ław na rzecz ENERGA-OPERATOR S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w 
Koszalinie zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu). 

3. Podj ęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu iy pi ątki i soboty 
przez rolników i ich domowników na terenie Gminy Swidwin oraz wprowadzenia 
regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w pi ątki i soboty przez rolników i 
ich domowników. 
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Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwa ły w sprawie wyznaczenia 
miejsc do prowadzenia handlu w pi ątki i soboty przez rolników i ich domowników na terenie 
Gminy Swidwin oraz wprowadzenia regulaminu okre ś lającego zasady prowadzenia handlu w 
piątki i soboty przez rolników i ich domowników (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 6 do 
protoko łu). 

Uchwa ła Nr XL VI/364/2022 w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w pi ątki i 
soboty przez rolników i ich domowników na terenie Gminy Swidwin oraz wprowadzenia 
regulaminu określaj ącego zasady prowadzenia handlu w pi ątki i soboty przez rolników i ich 
domowników została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 7 do protoko łu). 

4. Podj ęcie uchwa ły w sprawie ustalenia dop łaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  
na terenie Gminy Swidwin. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie ustalenia 
dopłaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały 
stanowi załącznik nr 8 do protoko łu). 

Uchwala Nr XL VI/365/2022 w sprawie ustalenia dop łaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę  na terenie Gminy Swidwin zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 9 do protoko łu). 

S. Podj ęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 
Gminie Świdwin na lata 2022-2025. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwa ły w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Swidwin na lata 2022-2025 (tre ść  uchwały 
stanowi załącznik nr 10 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XL VI/366/2022 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 
Gminie Swidwin na lata 2023-2025 została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr i ł  do protokołu). 

6. Podj ęcie uchwa ły w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2022. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawi ła projekt uchwa ły w sprawie dokonania 
zmian w budżecie gminy na rok 2022 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 12 do protoko łu). 

Uchwala Nr XL VI/367/2022 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2022 zosta ła 
przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 
do protoko łu). 

7. Podj ęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świdwin na rok 2023. 

a) odczytanie projektu uchwa ły budżetowej 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła projekt uchwa ły w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Swidwin na rok 2023 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu). 

b) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady 
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Pan Robert Rozmus odczytał  opinię  Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych (załącznik nr 15). 

Pani Iwona Piotrowicz odczytała pismo Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony 
Środowiska, Bezpiecze ństwa i Przestrzegania Prawa (za łącznik nr 16). 

c) odczytanie opinii w sprawie projektu bud żetu przedstawionej przez przewodnicz ącego 
komisji budżetowej 

Pan Antoni Giluk odczytał  opinię  Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, 
Handlu, Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej (załącznik nr 17). 

d) odczytanie opinii regionalnej izby obrachunkowej o projekcie uchwa ły budżetowej oraz o 
wieloletniej prognozie finansowej 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Agnieszka Tokarska odczytała uchwałę  nr 
50.113.5.2022 Składu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 23.11.2022 r. w sprawie 
wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Świdwin na rok 2023 (załącznik nr 
18). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Szczecinie wyda ła również  uchwałę  w sprawie opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwa ły budżetowej Gminy Świdwin 
na rok 2023. Przewodnicząca poinformowała, że opinia jest pozytywna. Zdaniem RIO 
wskazane źródło finansowania deficytu mie ści się  w katalogu okre ś lonym przepisem art. 
217 ust. 2 ustawy o finansach publicznych i w pe łni pokrywa jego wysokość . Prognozowane 
źródło pokrycia deficytu zosta ło zaplanowane w przychodach projektów uchwa ł  Rady 
Gminy Świdwin w sprawie uchwalenia bud żetu oraz w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Świdwin na lata 2023-2027. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała uchwałę  nr 50.113.7.2022 Składu 
Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 23.11.2022 r. w sprawie wydania opinii o projekcie 
uchwały Rady Gminy Świdwin w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Świdwin na lata 2023-2027 (załącznik nr 19). 

e) dyskusja nad projektem uchwa ły budżetowej 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że jest jednostronny protokó ł  
odbioru inwestycji w Przybys ławiu, a w planie finansowym nie widzi pozycji takiej jak 
zapłata drugiej transzy za inwestycje. Radna poprosi ła o wyjaśnienie jak to ma być  dalej 
realizowane? 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że jeżeli gmina otrzyma od 
wykonawcy fakturę  to podejrzewa, że odbędzie się  to w styczniu. Trudno powiedzie ć , kiedy 
wykonawca dokona takiej czynno ści i wtedy wprowadzony zostanie do projektu bud żetu. 
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Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że w następnym planie gospodarczym, budżecie na 
rok 2023 nie ma sołectwa Cieszyno, a to już  powtarza się  ileś  lat z kolei. Radny stwierdzi ł, 
że wychodzi na to jakby dla tej gminy nie istnieli. 

O głosowanie nad uchwałą  budżetową  

Uchwała Nr XL VI/368/2022 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świdwin na rok 2023 została 
przyjęta głosami: „za" - 11 głosów, „wstrzymuj ący się" - 3 głosy (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

8. Podjęcie uchwa ły w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Świdwin na lata 2023-2027. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska Ldwinedstawi ła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023-2027 (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 21 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XLV1136912022 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Świdwin na lata 2023-2027 zosta ła przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

9. Podj ęcie uchwały w sprawie przyj ęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy świdwin. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawił  projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin (tre ść  
uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

Uchwała Nr XL VI/370/2022 w sprawie przyj ęcia regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Świdwin została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami 
„za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki podziękował  za przyj ęcie budżetu, budżetu trudnego który trzeba 
było budować  na wielu niewiadomych, bo rok 2022 pokazał  jak wiele niespodzianek mo że gminę  
w ciągu roku spotkać  i jak duże wyzwania czekaj ą, żeby te wszystkie zadania realizowa ć. Wójt 
podziękował  Radzie za przyj ęcie budżetu, jego zdaniem historycznego, bo w 30-1etniej historii 
Gminy Świdwin nigdy nie było 13 milionów przeznaczonych na inwestycje. Dodatkowo, je śli 
dojdzie do podpisania umowy z Urzędem Marszałkowskim przez spółkę  to kolejne 5 milionów 
będzie na inwestycje, czyli w przysz łym roku będzie do „przerobienia" ponad 18 milionów na 
inwestycje, które będą  służyły mieszkańcom przez wiele lat. Wójt stwierdzi ł, że to jest pierwszy 
taki budżet i dlatego nazywa go bud żetem historycznym. Doda ł, że w nowy rok gmina wchodzi z 
niskim zadłużeniem w wysokości 1.800.000 zł, to znaczy że inwestycje będą  realizowane zarówno 
z pozyskanych, jak i ze swoich środków, bez kredytowania się. Wójt powiedział , że jest 
przekonany, że pracując w doskonałym zespole ludzi budżet ten zostanie zrealizowany pomy ślnie, 
bo pracuj ą  tu ludzie wielce zaanga żowani, jak również  oddani sprawie oraz podziękował  
współpracownikom. 
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Następnie Wójt złożył  obecnym i wszystkim mieszkańcom Gminy Świdwin najlepsze życzenia 
na Nowy Rok, zdrowia, zadowolenia, realizacji planów i zamierze ń, wsparcia ludzi życzliwych 
oraz satysfakcji z własnych działań . 

Pan Ryszard Pawlonica podziękował  Wójtowi za złożony wniosek na remont świetlicy w 
Łąkowie i czeka na przyznanie środków na ten cel. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że te 13 mln zł  w budżecie i te 5 mln zł, które czeka 
na spółkę  to są  tylko na inwestycje twarde. W tym nie ma inwestycji mi ękkich, czyli dodatkowych 
które będą  realizowane. Wójt powiedzia ł, że świetlica w Łąkowie  to ostatnia świetlica, która 
została w gminie do wyremontowania. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Olejniczak przekaza ła wszystkim obecnym na sali, 
jak również  wszystkim mieszka ńcom Gminy Świdwin życzenia na Nowy Rok. Przewodnicząca 
życzyła spokoju, zdrowia, realizacji celów i zamierze ń  oraz tego by plany, które zapisane s ą  w 
projekcie budżetu udało się  zrealizować  bez jakichkolwiek przeszkód i problemów, by Gmina 
Swidwin rozwijała się, a mieszkańcy razem z nią . 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 11.28 Przewodnicząca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamknęła obrady XLV112022 Sesji Rady Gminy Świdwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protokołu. 

Na tym protokól zako ńczono. 

Przewodnicząca Rady 

a/9leimczak 

Protokołowała 

Izjska 
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Załaczniki: 
1) Lista obecności. 
2) Uchwała Nr XLVL/362/2022 w sprawie przyst ąpienia Gminy świdwin do związku powiatowo-gminnego 

pod nazwą  „Związek Zachodniopomorskiej Stref" Centralnej" i przyj ęcia jego statutu. 
3) Imienny wykaz głosowania w sprawie przystąpienia Gminy Świdwin do związku powiatowo-gminnego pod 

nazwą  „Związek Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej" i przyj ęcia jego statutu. 
4) Uchwała Nr XLVL/363/2022 w sprawie wyra żenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu w obrębie 

Przybysław na rzecz ENERGA-OPERATOR S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
5) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyiu w obrębie 

Przybysław na rzecz ENERGA-OPERATOR S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
6) Uchwała Nr XL VI/364/2022 w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w pi ątki i soboty przez 

rolników i ich domowników na terenie Gminy Świdwin oraz wprowadzenia regulaminu okre ś lającego 
zasady prowadzenia handlu w pi ątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

7) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w pi ątki i soboty przez 
rolników i ich domowników na terenie Gminy świdwin oraz wprowadzenia regulaminu okre ś lającego 
zasady prowadzenia handlu w pi ątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

8) Uchwała Nr XLVI/36512022 w sprawie ustalenia dop łaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  na 
terenie Gminy Świdwin. 

9) Imienny wykaz głosowania w sprawie ustalenia dop łaty do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wod ę  na 
terenie Gminy świdwin. 

10) Uchwała Nr XLVI/36612022 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 
Świdwin na lata 2023-2025. 

11) Imienny wykaz głosowania w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 
Świdwin na lata 2023-2025. 

12) Uchwała Nr XLVI/367/2022 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2022. 
13) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2022. 
14) Uchwała Nr XLVI/368/2022 w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy świdwin na rok 2023. 
15) Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych. 
16) Pismo Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Srodowiska, Bezpiecze ństwa i Przestrzegania Prawa, 
17) Opinia Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Us ług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej. 
18) Uchwała nr 50.113.5.2022 Składu Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 23.11.2022 r. w sprawie wydania 

opinii o projekcie uchwaly budżetowej Gminy świdwin na rok 2023. 
19) Uchwała nr 50.113.7.2022 Składu Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 23.11.2022 r. w sprawie wydania 

opinii o projekcie uchwa ły Rady Gminy świdwin w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Świdwin na lata 2023-2027. 

20) Imienny wykaz głosowania w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy świdwin na rok 2023. 
21) Uchwała Nr XLVI/369/2022 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy świdwin na 

lata 2023-2027. 
22) Imienny wykaz głosowania w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy świdwin na 

lata 2023-2027. 
23) Uchwała Nr XLVI/370/2022 w sprawie przyj ęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy świdwin. 
24) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy świdwin. 
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